
اکبر به�اری: بح��ران آب در کل 
کشور جدی اس��ت اما در برخی 
نقاط مانند خوزس��تان جدی      تر اس��ت تا آنجا که 
می تواند جلسه مس��ؤولان کش��وری را در سطح 
وزرا، معاونان رئیس جمهور و نمایندگان مجلس به 
هم بریزد. روز گذش��ته در فضای مجازی ویدئویی 
در کانال  های خبری و حتی غیرخبری دس��ت به 
دس��ت ش��د که مورد توجه بس��یاری قرار گرفت. 
محتوای ویدئو ش��امل درگیری لفظی و ش��کایت 
نمایندگان خوزس��تان به عیسی کلانتری، رئیس 
س��ازمان حفاظت از محیط زیس��ت بود؛ درگیری 
درباره یک نامه محرمان��ه که مردم از محتوای آن 
بی اطلاع بودند. عیس��ی کلانتری، رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست روز دوشنبه در سفر اسحاق 
جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور به خوزستان 
وی را همراه��ی کرد و از پروژه انتقال آب رودخانه 
کارون به تالاب شادگان بازدید کرد اما این حضور 
و بازدید از پروژه انتقال آب کارون در ش��رایطی که 
خوزستان وضعیت مناسبی به لحاظ آب و هوایی 
ندارد با واکنش های ش��دید نمایندگان این استان 
مواجه شد. علت شکایت ش��دید نمایندگان نامه 
محرمانه ای بود که چندی پیش کلانتری به معاون 
اول رئیس جمهور نگاش��ته اس��ت. نامه ای که طی 
آن کلانتری صحبت از کم کردن آب خوزس��تان 
می کن��د. در همین رابطه قاس��م س��اعدی، عضو 
مجمع نمایندگان استان خوزستان در تشریح بحث 
نمایندگان این استان با رئیس سازمان محیط زیست 
می گوی��د: در این نام��ه محرمانه آمده اس��ت که 
 خوزس��تان دارای ی��ک میلی��ارد و 100 میلیون 
متر مکعب آب اضافه است که قابلیت اجرایی دارد. 
وی معتقد است: »کلانتری یا تخصص این موضوع 
را ندارد یا آنکه پشت پرده مسائل سیاسی وجود دارد 
و می خواهند با جابه جایی آب خوزستان 5 میلیون 

نفر را زیر گرد و غبار خفه کنند«.
بهره وری پایین آب در خوزستان ■

عیس��ی کلانتری ک��ه دیروز زیر رگب��ار انتقاد 
نمایندگان خوزس��تان بود، در حاش��یه بازدید از 
پروژه انتق��ال آب از کارون گفت: با توجه به منابع 
آبی اس��تان، باید مشکل »حقابه تالاب«ها به طور 

کامل حل شود و پیش��رفت آبگیری 50 درصدی 
برای تالاب  های اس��تان با توجه به این منابع آبی، 
قابل قبول نیست. به گفته رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت، ریزگردها و تالاب ها 2 چالش مهم 
محیط زیستی اس��تان خوزستان است که با توجه 
به عدم مواجهه استان با مشکل آب و تاثیر احیای 
تالاب ه��ا در مقابله با ریزگرده��ای داخلی، تامین 
حقابه رودخانه کارون و تالاب ها باید در دستور کار 

قرار گیرد. 
هرچه دلم بخواهد انجام می دهم ■

عضو مجمع نمایندگان اس��تان خوزس��تان با 
اش��اره به نام��ه محرمانه کلانتری به مع��اون اول 
رئیس جمه��ور درباره موافقت با پروژه انتقال آب از 
کارون، تأکید کرد: آقای کلانتری غیرعالمانه و بدون 
در نظر گرفتن شرایط خوزستان و چالش هایی که 
حتی دیگر استان های همجوار خوزستان را تهدید 
می کند، این دستور و نامه را ارائه کرده که بدترین 
نامه و مجوز در طول تاریخ اس��ت. وی اظهار کرد: 
متأسفانه کلانتری یا تخصص این موضوع را ندارد 
یا آنکه پش��ت پرده مسائل سیاس��ی وجود دارد و 
می خواهند با جابه جایی آب خوزستان 5 میلیون 
نفر را زیر گرد و غبار خفه کنند. س��اعدی تصریح 
کرد: کلانتری در پاس��خ به اعت��راض ما اعلام کرد 
»هرچه دلم بخواهد انجام می دهم« اما این اظهارات 
در شأن رئیس جمهور و دولت دوازدهم نیست، ما 
آنه��ا را نیروهای مخرب��ی در نظام تلقی می کنیم، 
چون نه رهبر انقلاب و نه قانون اساسی اجازه چنین 
برخوردی را به این افراد نمی دهد و این پاسخ از یک 
مقام مس��ؤول آن هم در اوج اقتدار نظام جمهوری 
اس��لامی به مردم یا نمایندگان آنها جایز نیس��ت؛ 
رئیس جمهور باید نس��بت به پاسخ معاون خود در 

موضوع محیط زیست پاسخگو باشد.
انتقال آب خوزستان خط قرمز است ■

همچنین مجید ناصری نژاد، نماینده شادگان در 
مجلس گفت: در اس��تان خوزستان واقعا در زمینه 

آب در مضیقه هس��تیم و بحث انتق��ال آب خط 
قرمز خوزستان است. ناصری نژاد در حاشیه جلسه 
شورای اداری خوزستان اظهار کرد: با آقای کلانتری 
در حاشیه شورای اداری خوزستان صحبت کردم و 
وی نه تنها نامه خود را انکار نکرد، بلکه با صراحت 
تمام و اصرار گفت خوزستان مشکل آب ندارد ولی 
مشکل مدیریت آب دارد. وی افزود: این حرف آقای 
کلانتری کاملا غلط است و همه به وضوح می بینند 
که مش��کل ج��دی آب داری��م و هم��ه تالاب ها، 
نخلستان ها و دشتستان های ما مشکل دارند و مردم 
گرفتارند. نماینده مردم شادگان در مجلس تصریح 
کرد: بیان این حرف از سوی معاون رئیس جمهور 
خطرناک است. از رئیس جمهور می خواهیم سریعا 
به این موضوع عکس العمل نشان دهد و کلانتری را 
عزل کند و زخمی را که بر دل پردرد خوزستانی ها 
زده، مره��م بگذارد و اج��ازه ندهد این قضیه ادامه 

پیدا کند.
آبرسانی با بشکه و تانکر به خوزستان ■

نماین��ده ایذه در مجلس نیز ب��ا انتقاد از بردن 
صنایع فولاد و پتروش��یمی به مناط��ق کویری و 
تأمین نیاز آب آنها از خوزستان، تصریح کرد: با این 
وضعیت به مناطق خود خوزستان با بشکه و تانکر 
آبرسانی می کنند و این وضعیت جای خجالت دارد. 
هدایت الله خادمی در حاشیه جلسه شورای اداری 
خوزستان اظهار کرد: ما حتما به نامه آقای کلانتری، 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست مبنی بر وجود 
آب مازاد در خوزستان و بلامانع بودن انتقال آب از 
این استان، واکنش نش��ان می دهیم. وی با اعتقاد 
به اینکه این نامه نش��ان داد به صورت هدفمند و 
س��ازمان یافته به مردم خوزستان آسیب می زنند، 
مدعی شد: آب خوزس��تان را برای تفریحات آبی، 
باغداری، کشاورزی و صنعت فولاد، پتروشیمی و... 
می برند. خادمی بیان کرد: تالاب های هورالعظیم، 
ش��ادگان و میانگران همه خش��ک شده و منبعی 
برای وقوع پدیده ریزگردها در اس��تان خوزس��تان 

شده  است.
رئیس جمهور ممانعت کند ■

پیش از این نیز سخنگوی کمیسیون شوراها از 
رئیس جمهور خواست با تذکری به سازمان حفاظت 
محیط زیست مانع انتقال آب کارون به باغات پسته 
رفس��نجان شود. اصغر س��لیمی در نشست علنی 
روز چهارش��نبه، 8 آذرماه مجلس شورای اسلامی 
در تذکر ش��فاهی با انتقاد از عملکرد دولت گفت: 
متاس��فانه س��خن از انتقال آب از سرش��اخه  های 
کارون به دشت رفسنجان برای تعادل بخشی باغات 
پسته با چراغ سبز محیط زیست می شود. نماینده 
مردم س��میرم در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: دولتی که با ش��عار محیط زیس��ت بر سر کار 
آم��ده نباید با طرح   هایی موافقت کند که منجر به 
افزایش خشکسالی و ضرر به کشاورزان سمیرمی 
می ش��ود، این طرح با 637 کیلومتر خط انتقال و 
67 کیلومتر تونل از سطح زیرین شهرستان سمیرم 
عبور می کند تا منجر به بهبود وضعیت باغات پسته 

رفسنجان شود. 
۲۰۰۰ میلیمتر متوسط تبخیر سالانه خوزستان ■

ای��ن نامه محرمان��ه کلانتری در حالی اس��ت 
که معاون مطالع��ات پایه و طرح های جامع منابع 
آب س��ازمان آب و برق خوزستان درباره وضعیت 
آب در ای��ن اس��تان، گفت: مقوله کمب��ود آب در 
مناطق خش��ک و نیمه خش��ک مانند خوزستان، 
یک��ی از فاکتورهای محدودکنن��ده در بخش های 
مختلف مصارف آبی و کش��اورزی است. هوشنگ 
حسونی زاده در همایش مدیریت فصلی منابع آب 
در مناطق خشک و نیمه خشک که با حضور اساتید 
برجسته دانشگاه های معتبر کشور آلمان در اهواز 
برگزار شد، با اشاره به تبخیر متوسط سالانه بیش 
از 2000 میلیمت��ر و ریزش های ج��وی به میزان  
2۴6 میلیمتر در سال گفت: این رقم در سال های 
اخیر 50 درصد کاهش داش��ته، بنابراین نمی تواند 
جوابگوی جبران تبخیر باش��د. وی افزود: پراکنش 
نامناس��ب بارندگی در اس��تان نیز موجب ش��ده 
زمین  های کش��اورزی به درستی آبیاری نشده و به 
همین علت تاثیر قابل ملاحظه ای روی محصولات 

مختلف کشاورزی را شاهد نباشیم.

درگیری نمایندگان خوزستان با رئیس سازمان محیط زیست به خاطر یک نامه محرمانهگزارش۲

داستان نامه محرمانه چیست؟!

اجتماعي ۰ 4

سخنگوی اورژانس کشور خبر داد
29 مصدوم 

در زلزله 6/2 ریشتری کرمان

س��خنگوی اورژانس کش��ور با بیان اینکه 
آمار مصدوم��ان زمین لرزه 6/2 ریش��تری در 
هجدک کرمان به 18 نفر رسیده است، گفت: 
تاکنون 19 پس ل��رزه این منطق��ه را لرزانده 
اس��ت. مجتبی خالدی در گفت وگو با فارس، 
در ارتباط با وقوع زمین لرزه 6/2 ریشتری روز 
گذشته در هجدک کرمان، گفت: تا این لحظه 
19 پس لرزه در این منطقه رخ داده و تیم های 
ارزی��اب اورژانس 12 روس��تا را م��ورد ارزیابی 
ق��رار دادند. وی افزود: ط��ی ارزیابی ها تاکنون 
18 نفر بر اثر این زمین لرزه مصدوم ش��ده اند 
که توس��ط نیروهای اورژانس به بیمارس��تان 
علی بن ابیطالب)ع(، ش��هید باهنر و پیامبران 
کرمان انتق��ال یافته اند. س��خنگوی اورژانس 
 کش��ور خاطرنش��ان کرد: من��ازل قدیمی در 
7 روستا دچار آسیب شده ولی خوشبختانه این 
زمین لرزه تلفات جانی به همراه نداشته است. 
گفتنی اس��ت طبق آخرین آمار اعلام ش��ده، 
براساس اظهارات رئیس اورژانس استان کرمان 

تعداد مصدومان زلزله به 29 نفر رسیده است.

ثبت نام ۱۵۰ هزار نفر 
در طرح معافیت خدمت

جانشین سازمان نظام وظیفه عمومی ناجا 
با اعلام این مطلب که محدودیت سنی برای 
ثبت ن��ام در طرح معافیت و کس��ری خدمت 
ایثارگران وجود ندارد، از ثبت نام 150 هزار نفر 
در این طرح خبر داد. س��ردار ابراهیم کریمی، 
جانشین سازمان نظام وظیفه عمومی ناجا در 
گفت وگو با فارس، درباره آخرین آمار ثبت نام 
در طرح معافیت و کسری خدمت ایثارگران، 
اظهار داش��ت:  تا این لحظه بیش از 150 هزار 
نف��ر در این ط��رح ثبت نام کرده ان��د. وی به 
مراجعان توصیه کرد: صبر و حوصله بیشتری 
ب��ه خرج داده ت��ا کار ثبت نام در دفاتر بخوبی 
انجام ش��ود. این مقام ارشد ناجا گفت: بعد از 
ثبت ن��ام در مدت یک ماه بررس��ی های لازم 
انجام شده و 20 هزار نفر از افرادی که امسال 
مشمول کس��ری خدمت و معافیت می شوند، 
معرفی خواهند شد. جانش��ین سازمان نظام 
وظیف��ه عمومی ناجا با اع��لام این مطلب که 
ثبت نام این طرح ت��ا 10 دی ماه ادامه خواهد 
داشت، گفت: در بازه زمانی باقیمانده، آزادگان 
و جانبازانی که ثبت نام نکرده اند نیز می توانند 
برای ثبت ن��ام به دفاتر پلی��س +10 مراجعه 
کنند. وی خاطرنش��ان کرد: هم��ه ایثارگران 
چه کسانی که فرزندان شان مشمول هستند 
و چه کسانی که فرزندان شان در سال های آتی 
مشمول می ش��وند، بدون در نظر گرفتن سن 
فرزندشان، برای ثبت نام به دفاتر پلیس +10 

مراجعه کنند.

4 مجروح در آتش سوزی 
هتل زائران در نجف

سازمان حج و زیارت در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: در آتش س��وزی هتل زائ��ران ایرانی در 
نجف فقط ۴ زائر مجروح ش��دند. به گزارش 
»وطن امروز«، س��ازمان حج و زیارت درباره 
حادث��ه آتش س��وزی در یک��ی از هتل  های 
شهر نجف طی اطلاعیه ای اعلام کرد: حادثه 
س��اعت 2 بامداد در ش��ارع المدینه در هتل 
قبطان نجف اش��رف رخ داد و خوش��بختانه 
هیچگونه تلفات جانی در بر نداشت. برهمین 
اس��اس 150 زائر از شهرهای ایذه و شهرکرد 
 در این هتل مس��تقر بودند ک��ه از این تعداد 
85 درص��د را زنان تش��کیل می دادند که در 
ای��ن حادثه تنها ۴ نفر مصدوم ش��ده    اند، در 
حالی ک��ه در برخی رس��انه ها از مصدومیت 
۴0 نف��ر خب��ر داده ان��د. براس��اس گزارش 
کارشناس��ان امر، آتش س��وزی یادش��ده به 
دلیل فرس��ودگی و اتصال اسپیلت گرمایشی 
دیواری در طبقه دوم هتل رخ داده است. به 
گفته مسؤولان امر، هم اکنون همه زائران به 
هتل ریحانه المصطفی منتقل شده اند و جای 

هیچگونه نگرانی نیست.

وزارت آموزش وپرورش اعلام کرد
جان باختن 4 دانش آموزان 

در تصادف اردوی دانش آموزی

بر اس��اس اع��لام وزارت آموزش وپرورش در 
س��انحه تصادف اردوی دانش آم��وزی در محور 
سوسنگرد ۴ دانش آموز جان باختند. به گزارش 
»وطن ام��روز«، وزارت آم��وزش و پرورش طی 
اطلاعی��ه ای اعلام ک��رد: با کمال تاس��ف، طی 
س��انحه تص��ادف در اردوی دانش آم��وزی ب��ه 
مقصد خرمش��هر تعداد ۴ نف��ر از دانش آموزان 
عزیزم��ان جان باختند. بر اس��اس اعلام وزارت 
اردوی  تص��ادف  س��انحه  آموزش وپ��رورش 
دانش آموزان در محور سوس��نگرد اتفاق افتاده 
است و تاکنون جان باختن ۴ دانش آموز قطعی 
است. این سانحه مربوط به اردوی دانش آموزان 
دختر شهرستان نظرآباد استان البرز بوده است. 
گفته می شود احتمال افزایش تلفات در تصادف 
اتوبوس دانش آموزی وجود دارد. در همین راستا 
رئیس پلیس راه راهور ناجا گفت: برخورد اتوبوس 
حامل دانش آموزان دختر با وانت 8 کشته و ۴0 

مجروح سطحی و غیرسطحی بر جا گذاشت.

افزایش آلودگی هوا در 6 کلانشهر

مدی��رکل پیش بین��ی و هش��دار س��ازمان 
هواشناس��ی کش��ور با بیان اینکه سامانه بارشی 
جدید از آخر هفته وارد کش��ور می ش��ود، گفت: 
طی ۴8 ساعت آینده 6 کلانشهر کشور با افزایش 
غلظت آلاینده ه��ای جوی و کاهش کیفیت هوا 
مواجه خواهند ش��د. احد وظیفه در گفت وگو با 
تسنیم، درباره وضعیت جوی روزهای آینده کشور 
اظهار کرد: طی 2 روز آینده غالب نقاط کش��ور 
با جوی پایدار و آس��مانی صاف و آفتابی مواجه 
خواهند ش��د. وی ادام��ه داد: طی همین مدت 
به س��بب پایداری جو و سکون نسبی هوا شاهد 
انباش��ت تدریجی آلاینده های ج��وی و کاهش 
کیفیت هوا در ش��هرهای صنعتی و پرجمعیت 
بویژه تهران، کرج، اراک، قزوین، تبریز و اصفهان 
خواهیم بود. وظیفه با بیان اینکه طی 2 روز آتی 
احتمال وقوع گردوخاک در ش��رق کشور وجود 
دارد، گف��ت: به س��بب افزایش س��رعت باد در 
شرق کشور، احتمال وقوع گرد و خاک در برخی 
نقاط استان های سیستان و بلوچستان، کرمان، 
خراس��ان جنوبی و یزد دور از انتظار نخواهد بود. 
وی همچنین از نفوذ س��امانه بارشی در روزهای 
آخر هفته به کش��ور خبر داد و گفت: این سامانه 
بارشی اواخر روز پنجشنبه وارد کشور خواهد شد.

افزایش ۱۳درصدی 
مالیات بر سیگار

نایب رئیس کمیس��یون بهداش��ت و درمان 
مجلس گف��ت: افزایش 13 درص��دی مالیات بر 
سیگار اقدام مناس��بی است اما می طلبد قیمت 
خرده فروشی مبنای اخذ مالیات سیگار قرار گیرد. 
محمدحس��ین قربانی در گفت وگو با خانه ملت، 
در رابطه با افزایش 13 درصدی مالیات س��یگار 
در لایحه بودجه 97، گفت: افزایش 13 درصدی 
اقدام درستی است اما با توجه به اینکه اخذ مالیات 
و عوارض مهم ترین مؤلفه پیش��گیری از مصرف 
مواد دخانی در دنیا و تمام کشورهای توسعه یافته 
و در حال  توسعه است، بهتر بود افزایش بیشتری 
می یافت. نماینده مردم آستانه اشرفیه در مجلس 
با بیان اینکه ایران بعد از افغانستان در خاورمیانه 
کمترین نرخ مالیات بر س��یگار را دارد، افزود: در 
بودجه سال 95 تلاش کردیم مالیات مواد دخانی 
در 3 ردیف تولید داخل، تولید مشترک و تولید 
با برند و س��رمایه گذاری خارجی را به 20، 30 و 
۴0 درصد افزایش دهیم اما متأسفانه در بودجه 
س��ال 96 و لایحه برنامه ششم نتوانستیم حتی 
انتظ��ارات قوانین��ی را که خود مص��وب کردیم 
برآورده کنیم. وی با یادآوری اینکه ش��رکت های 
خارجی س��الانه ۴8 هزار میلیارد تومان از طریق 
تولید دخانیات در کشور درآمد دارند، تصریح کرد: 
این ش��رکت ها از نیروی کار ارزان بهره می برند و 
از س��ویی بازار مصرف مناسبی را در اختیار این 
شرکت ها قرار داده ایم و کمترین مالیات را نیز از 
آنها اخذ می کنیم که این موضوع در هیچ کشوری 
مسبوق به سابقه نیست.  نایب رئیس کمیسیون 
بهداشت تصریح کرد: در کشور مالیات اخذشده 
از سیگار بر مبنای قیمت کارخانه است، در حالی 
 که اگر قیمت خرده فروشی مبنا قرار گیرد، از این 
مسیر می توان حدود ۴ هزار میلیارد تومان مالیات 

اخذ کرد.

نبض جامعه

گروه اجتماعی: در شرایطی بودجه سال آینده کشور 
به مجلس رفته است که بودجه ایمن سازی مدارس 
 تخریبی و فرس��وده ب��ه جای افزای��ش، با کاهش 
35 درصدی مواجه شده است و این نشان می دهد 
اهتمامی برای ایمن س��ازی مدارس وجود ندارد. به 
گزارش فارس، بودجه س��الانه کل کش��ور در سال 
1397 روز 19 آذرم��اه توس��ط رئیس جمه��ور به 
رئیس مجلس شورای اسلامی تقدیم شد. اما یکی 
از نکات مبهم بودجه کل کش��ور در سال آینده به 
حوزه آموزش وپرورش و همچنین نوسازی مدارس 

کشور ارتباط دارد.
بودجه 35 هزار میلیاردی آموزش وپرورش ■

آم��وزش  وپ��رورش  وزارت  ب��رای  دول��ت 
 در لایح��ه بودج��ه س��ال 97 اعتب��اری معادل 
35 ه��زار و 98۴ میلیارد و 70۴ میلیون و 700 
هزار تومان اختصاص داده اس��ت. بودجه استانی 
آموزش وپرورش در سال 97 نیز 33 هزار میلیارد 
و 153 میلی��ون و ۴00 ه��زار تومان اس��ت که 
برای اعتب��ارات اجرایی ای��ن وزارتخانه 2 هزار و 
831 میلی��ارد و 30۴ میلیون و 700 هزار تومان 
 اختصاص داده ش��ده ت��ا رقم بودج��ه به همان 
35 هزار میلیارد تومان برسد. نکته حائز اهمیت 
در این بین، کاهش محسوس و چشمگیر بودجه 
نوس��ازی مدارس است. نوسازی مدارس در تمام 
ارکان و در تم��ام اس��تان ها، س��اخت فضاه��ای 
آموزش��ی جدی��د، تکمی��ل فضاهای آموزش��ی 
نیمه تمام، تخریب و بازس��ازی فض��ای مورد نیاز 

مقاوم س��ازی  فرس��وده،  و 
دارای  آموزش��ی  فضاه��ای 
تجهی��ز  ان��دک،  اس��تحکام 
م��دارس به اقلام م��ورد نیاز، 
سیستم های  استانداردسازی 
سرمایش��ی  و  گرمایش��ی 
م��دارس و همچنین تعمیر و 
نگهداری تمام ساختمان های 
سراس��ر  در  آموزش وپرورش 

کش��ور را بر عهده دارد. مأموریت اصلی نوسازی 
م��دارس، فعالیت های عمران��ی در حوزه تعلیم و 

تربیت کش��ور است که بدون 
ش��ک بسیار مهم و تأثیرگذار 
تلقی می ش��ود. این در حالی 
اس��ت که یک س��وم مدارس 
کشور از ایمنی کافی برخوردار 
نیست و در اثر بلایای طبیعی 
و حتی بارندگی های شدید و 
دیگر عوامل، اس��تحکام لازم 
را نخواهد داش��ت. در چنین 
ش��رایطی که نیاز اس��ت دولت توج��ه جدی به 
موضوع عمرانی آموزش وپرورش داش��ته باش��د، 

بودجه این س��ازمان بس��یار مهم و حساس را به 
طور چشمگیری کاهش داده است. 

کاهش 35 درصدی اعتبارات ایمن سازی ■
اعتب��ارات مربوط به »تخریب و بازس��ازی« و 
»مقاوم سازی« مدارس فرسوده و بدون استحکام 
در س��ال 1396 مع��ادل 585 میلیارد تومان بود، 
این در حالی است که این اعتبار در سال 1397 به 
376 میلیارد تومان کاهش یافته است و این یعنی 
35/5 درصد از اعتبارات مربوط به مدارس فرسوده 
کاهش چشمگیر داشته است. همچنین، اعتبارات 
مربوط ب��ه تکمیل فضاهای آموزش��ی نیمه تمام 
ک��ه 50 درص��د آن را خیران تأمی��ن کرده اند، از 
218/5 میلی��ارد تومان در س��ال 1396 به 1۴2 
میلی��ارد توم��ان در بودجه س��ال 1397 کاهش 
یافته ک��ه یعن��ی 35/1 درصد از ای��ن اعتبارات 
نیز کاهش چش��مگیر داشته اس��ت. این موضوع 
نش��ان می دهد اهتمام چندانی به فضاهای ایمن 
برای تحصیل دانش آموزان وجود ندارد و اساس��اً 
برنامه ای درباره توجه به برچیده ش��دن فضاهای 
ناایمن و فرس��وده مطابق بودجه س��ال 97 وجود 
ن��دارد. البت��ه بودجه 3 میلی��ارد دلاری که برای 
برنامه ششم توسعه در جهت ایمن سازی مدارس 
مصوب شده است، هنوز تأمین اعتبار نشده و گفته 
می شود »صندوق ذخیره ارزی«، »منابع عمومی 
دولت« و»کاهش یک درصد هزینه های شرکت ها، 
بانک ها و بیمه های وابسته به دولت« امکان چنین 

استفاده ای را ندارد.

بودجه نو سازی مدارس فرسوده با کاهش 35 درصدی مواجه شد

آب رفتن اعتبار ایمن سازی مدارس!
آژیر

اعتب�ارات مرب�وط ب�ه »تخری�ب و 
بازس�ازی« و »مقاوم سازی« مدارس 
فرس�وده و بدون استحکام در سال 
1396 مع�ادل 585 میلیارد تومان 
بود، این در حالی است که این اعتبار 
در س�ال 1397 ب�ه 376 میلی�ارد 

تومان کاهش یافته است

چهار شنبه ۲۲ آذر 1396وطن امروز  شماره ۲3۲6 

فرماندار قصرشیرین:

9۰ درصد زلزله زدگان زیر چادر زندگی می کنند
رئیس پلیس راهور ناجا:

افزایش درآمد از محل »جرایم« پیشنهاد پلیس نبود
گروه اجتماعی: فرماندار قصرشیرین 
گفت: با گذش��ت یک ماه از زلزله 
7/3 ریشتری، بیش از 90 درصد مردم قصرشیرین 
هنوز زیر چ��ادر زندگی می کنن��د. فرامرز اکبری 
در گفت و گو با ایس��نا، اظهار داش��ت: 90 درصد 

م��ردم ش��هری و روس��تایی 
قصرش��یرین یعن��ی چیزی 
حدود 5 تا 6 هزار خانوار هنوز 
زیر چادرها زندگی می کنند 
و ب��ه دلی��ل پس لرزه های��ی 
که هر ش��ب می آید هنوز به 

خانه های شان بازنگش��ته اند. وی با اشاره به اینکه 
نزدیک به ه��زار منزل روس��تایی و ۴ هزار منزل 
شهری در جریان این زلزله در قصرشیرین آسیب 
دیده، تاکید کرد: 35 درصد منازل روستایی و 10 
درصد منازل شهری بر اساس ارزیابی ای که تاکنون 
انجام شده تخریبی اس��ت. فرماندار قصرشیرین 
از آغاز کار بازس��ازی روس��تاها خبر داد و افزود: 
خاکبرداری و پی کنی حدود 100 خانه روستایی 
انجام شده است. اکبری تعداد افرادی که تاکنون 

برای دریافت تس��هیلات به بانک معرفی شده  اند 
را 150 ت��ا 200 نفر اعلام کرد که تعدادی از این 
پرونده ها در مرحله عقد قرارداد اس��ت. فرماندار 
قصرش��یرین درب��اره توزیع کانک��س نیز عنوان 
ک��رد: 100 کانکس اهدایی خیران در روس��تاها 
توزیع ش��ده ام��ا در مناطق 
شهری هنوز عرضه کانکس 
نداشته ایم. وی تصریح کرد: 
موارد مح��دودی هم توزیع 
چادر همچنان برای افرادی 
که نیاز دارند انجام می شود. 
اکبری با بیان اینکه هیچ مدرس��ه ای نداریم که 
پس از زلزله بازگش��ایی نشده باشد، خاطرنشان 
کرد: مردم مشکل خاصی برای حمام و سرویس 
بهداش��تی هم ندارند، زیرا اکثر آنها چادرها را در 
نزدیکی خانه های ش��ان برپا کرده ان��د. فرماندار 
قصرش��یرین مهم ترین مش��کل کنونی مردم را 
زندگی زیر چادر و س��ختی های آن اعلام کرد و 
گفت: به علاوه بیکاری، بسته بودن مرز و نداشتن 

درآمد هم به مردم فشار می آورد.

رئیس پلیس  گروه اجتماع�ی: 
راه��ور ناج��ا در واکن��ش ب��ه 
 رق��م مط��رح ش��ده در بودج��ه 97 و افزایش 
200 میلی��ارد تومان��ی درآمد دول��ت از جرایم 
رانندگ��ی تأکی��د کرد که پلیس ب��ه هیچ وجه 

نداده  پیش��نهادی  چنی��ن 
و برنام��ه ای ب��رای افزایش 
ن��رخ جرای��م رانندگی هم 
ندارد. سردار تقی مهری در 
گفت وگو با تسنیم، با اشاره 
به خبر منتش��ر شده درباره 

درآمد 3 ه��زار میلیارد تومان��ی دولت از محل 
جرای��م رانندگ��ی در س��ال 97 و افزایش 200 
میلیارد تومانی درآم��د دولت از این محل طی 
سال آینده، در پاسخ به این سوال که آیا پلیس 
برنامه ای برای سختگیرانه تر کردن اجرای قوانین 
و افزایش جریمه کردن خودروها با توجه به این 
لایحه دارد یا خیر، اظهار کرد: ما بر اساس همان 
روش های س��ال های قبل اعمال قانون خواهیم 
کرد و تغییری در روش های پلیس برای اعمال 

قان��ون رخ نخواهد داد. رئیس پلیس راهور ناجا 
تأکید کرد: پلیس به هیچ وجه به دنبال افزایش 
جریمه کردن رانندگان نیست و ما تنها به دنبال 
ایمنی تردد در معابر هس��تیم و اگر از امکانات 
و تجهی��زات جدید ب��رای جلوگیری از تخلفات 
استفاده  استفاده می ش��ود، 
از ای��ن امکانات برای ایمنی 
در رف��ت و آم��د رانندگان، 
عابران پیاده و سرنش��ینان 
خودروهاست. وی در پاسخ 
به این سوال که آیا پیشنهاد 
افزای��ش درآمد دولت از مح��ل جرایم رانندگی 
با پیش��نهاد پلیس بوده است، گفت: ما به هیچ 
وجه چنین پیشنهادی نداشته ایم و برنامه ای هم 
برای افزایش نرخ جرایم رانندگی نداریم. مهری 
در پایان خاطرنشان کرد: بر اساس قانون، مبالغ 
جریمه ه��ای رانندگی و هر آنچ��ه از محل این 
جرایم استخراج می ش��ود در اختیار خزانه قرار 
می گیرد و پس از آن بر اس��اس قانون مجلس، 

تقسیم می شود.

راهورامداد

سلامت

آوای شهر


